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Ohlédnutí za záhlinickými Slavnostmi piva příloha uvnitř čísla

Pozvánka na Svatováclavské hody str. 20 - 21

Co se událo v Hulíně? str. 4 - 10

Hovoří se o zinkovně v Pravčicích str. 2 - 4

Autorka projektu s mozartovskou tématikou Eva Milotová  
a Město Hulín vás zvou v pátek 1. 10. 2010 do Kulturního 
klubu na „Večer s Mozartem“. Začátek v 18.30 hodin.



Hulíňan     9/2010dnes v čísle

Na zahájení nového školního roku zavítal starosta Hulína Roman Hoza i mezi prvňáčky. Na prázdninové léto 2010 
už školáci mohou jen vzpomínat… Str. 13 - 14.

Čistírna odpadních vod v Hulíně je zrekonstruovaná. 
Slavnostního zahájení provozu byl účasten i zlínský 
hejtman Stanislav Mišák, kterému se kulturní program, 
v němž vystoupili i malí Hulíňáčci, moc líbil. U slavnostního 
přestřižení pásky nechyběl ani starosta Hulína Roman 
Hoza. Str. 4 - 5.

Hulíňané s kapelníkem Petrem Polákem měli letos perné 
léto. A nebyl to jen 7. ročník Hulínského hudebního léta 
31. 7., kdy vystoupily i dechová hudba Zdounečanka 
a Slovácká dechová hudba Večerka z Hlohovce. Účinkovali 
u zahájení zrekonstruované ČOV i na Slavnostech piva 
v Záhlinicích a na mnoha dalších akcích nejen v Hulíně. 
Nechyběli ani na nedávných seniorských sportovních 
hrách Mikroregionu Jižní Haná, které se konaly 10. 9. 
v Hulíně. Str. 27 a 28.



Hulíňan     9/2010dnes v čísle

Na zahájení nového školního roku zavítal starosta Hulína Roman Hoza i mezi prvňáčky. Na prázdninové léto 2010 
už školáci mohou jen vzpomínat… Str. 13 - 14.

Čistírna odpadních vod v Hulíně je zrekonstruovaná. 
Slavnostního zahájení provozu byl účasten i zlínský 
hejtman Stanislav Mišák, kterému se kulturní program, 
v němž vystoupili i malí Hulíňáčci, moc líbil. U slavnostního 
přestřižení pásky nechyběl ani starosta Hulína Roman 
Hoza. Str. 4 - 5.

Hulíňané s kapelníkem Petrem Polákem měli letos perné 
léto. A nebyl to jen 7. ročník Hulínského hudebního léta 
31. 7., kdy vystoupily i dechová hudba Zdounečanka 
a Slovácká dechová hudba Večerka z Hlohovce. Účinkovali 
u zahájení zrekonstruované ČOV i na Slavnostech piva 
v Záhlinicích a na mnoha dalších akcích nejen v Hulíně. 
Nechyběli ani na nedávných seniorských sportovních 
hrách Mikroregionu Jižní Haná, které se konaly 10. 9. 
v Hulíně. Str. 27 a 28.

Hulíňan     9/2010

1

editorial
Ani se mi nechce věřit, že od chvíle, co jsem usedl do křesla místostarosty, uply-

nuly už čtyři roky. Nebudu předstírat, že jsem si do něj sedal plný nadšení, sebevědomě 
a pevně. Trochu mnou cloumaly obavy, zda všechny ty nové povinnosti zvládnu, zda 
jsem si nevzal na ramena příliš velké břímě a vůbec, zda budu schopen v nové funkci 
udělat vše, co jsem si předsevzal, co jsem svým voličům slíbil. Trochu mne uklidňovala 
myšlenka, že kdybych v tom svém novém „křesle“ selhal, mám možnost vrátit se na 
starou cestu. Obléci montérky, vzít si přes rameno brašnu a jako předtím, sloužil bych 
svým spoluobčanům také, ale ve firmě SATE. Jinak, než mohu jako místostarosta, ale 
přinejmenším stejně užitečně. Byly okamžiky, kdy jsem i zapochyboval. Ptal jsem se 
sám sebe, zda to či ono vůbec mám zapotřebí… Pokaždé mě ale svědomí ujistilo, že 
když jsem se rozhodl své jméno nechat napsat na kandidátku nezávislých, z půli cesty 
přece neuteču. A dnes jsem tomu rád. Na každodenní nošení obleku se mi sice nepřivykalo moc dobře (v těch montérkách 
jsem se přeci jen cítil mnohem pohodlněji), ale každý, ač i ten nejmenší úspěch, mne posunul vždy o kus dál. Blíž k pře-
svědčení, že to, co dělám nyní, je správné, že to, o co usiluji, lidem prospívá. Nikdy jsem neměl ve zvyku slibovat nemožné. 
Věřil jsem sobě, svým dovednostem a byl jsem si vědom daru, že umím jednat s lidmi. Zúročil jsem to jako zaměstnanec 
SATE, vsadil jsem na to i jako místostarosta. Ani tehdy, ani dnes jsem si ovšem nemyslel, že jsem kouzelník. Že mávnutím 
proutku věci změním k lepšímu. Rozhodl jsem se však, že vytěžím maximum dobrého i z na první pohled nemožného. 

Po čtyřech letech působení na radnici už vím, kolik peněz nám zůstává na investiční akce a jak je to žalostně málo. 
Všechny investiční akce, které se nám za uplynulé čtyři roky podařilo uskutečnit, se podařily jen díky schopnosti dosáhnout 
na dotační tituly. Bez dotací bychom neudělali téměř nic. Posuďte sami, vždyť za toto období se nám na radnici podařilo 
pro Hulín získat celkem 58 milionů korun a až se nám nechce věřit, že z vlastních prostředků se nám podařilo dát dohro-
mady 33 milionů! Za tím vším byla ovšem neúnavná a cílevědomá práce nás všech. Co jsme se jen najezdili na jednotlivá 
ministerstva! Kolik úsilí jsme museli vynaložit na to, abychom státní úředníky přesvědčili, že projekty, které přinášíme, 
jsou ke prospěchu občanů, jsou reálné a stojí za to do nich investovat. Spolu se starostou máme velké štěstí, že lidé, kteří 
na jednotlivých odborech MěÚ pracují, jsou zkušeni, schopni a hlavně – mají zájem udělat pro toto město maximum. 
Byly to hlavně odbory správy majetku města, finančního odboru a samozřejmě i další, bez jejichž pomoci bychom se dnes 
ohlíželi marně. Nebylo by za námi téměř nic. 

Možná si řeknete, že dobré se chválí samo, ale řekněte, je snad toho málo? Docela rád si vykračuji po novém chodníku 
od radnice kolem pavilonků až k železničnímu nádraží. Když se zastavím na sídlišti Višňovce, do kterého se investovalo 
dvanáct milionů korun, hřeje mne u srdce. Stejně tak, když procházím sídlištěm na Sadové. Jak vypadalo a jak vypadá 
dnes, to nemůže nevidět ani ten největší ignorant. Nemluvě o tom, že i zde hovoříme o dvanácti milionech. Mohu říci, že 
jsem se v Praze nikdy nevyznal tak dobře jako dnes. Tolik cest, kolik jsme do hlavního města absolvovali, si sotva kdo umí 
představit. A nebyly to „výlety“ za vaše peníze. Byly to „spanilé jízdy“ za získáním tolik přepotřebných státních dotací, 
třeba i na zateplení budov  školy, mateřských školek, na zvelebení majetku města. Tedy na zlepšení života občanů. Možná 
nevíte, že jsou to všechno peníze z Evropských fondů, přičemž na každou takto získanou částku jsme museli přispět 
z vlastní, městské kasy.  

To je jen několik akcí, které se mi při psaní tohoto úvodníku vybavily. Mohl bych vzpomínat dál. Na hřiště třetí 
generace, sportoviště pro mládež, školní zahradu, bezdrátový rozhlas…V Záhlinicích a Chrášťanech si také občané 
nemohou stěžovat. Opravena je škola, cesta ke hřišti, co nevidět se tyto místní části dočkají konečně i vodovodu… Je 
to málo, nebo dost? Je na vás, abyste si na tuto otázku odpověděli vy sami. Já jako hulínský rodák mám svědomí čisté. 
Nemáme se za co stydět.

Petr Polák – místostarosta
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Mýty a pravdy o žárové zinkovně v Pravčicích

zprávy o tom, že by se v Pravčicích 
měla vybudovat žárová zinkovna, vnes-
ly mezi obyvatele Hulína a jeho okolí 
hodně rozruchu. Už samotný pojem 
„žárová zinkovna“ vyvolává dohady 
o tom, zda nejde o provozovnu, která 
bude mít negativní dopad na životní 
prostředí a podobně. 

Jak to vlastně je? Je pravda, že se 
má v Pravčicích budovat žárová zin-
kovna? to už byla naše první otázka 
na vedoucí Stavebního úřadu v Hulíně 
ing. Jarmilu Šaškovou:

Zda se bude na katastru obce 
Pravčice budovat žárová zinkovna nebo 
ne, zatím jasné není. Víme pouze tolik, že 
firma WIEGEL CZ žárové zinkování, s. r. o., 
zakoupila na konci roku 2008 na katastru 

obce Pravčice pozemek, na němž novou žárovou zinkovnu 
vybudovat zamýšlí.

Kde se pozemek firmy WieGel konkrétně 
v Pravčicích nachází? 

Pozemek se nachází na území mezi nově budova-
nou mimoúrovňovou křižovatkou na rychlostní komu-
nikaci, silnicí ve směru Hulín – Holešov, řekou Rusavou 
a areálem pravčického družstva. Někteří tuto lokalitu 
znají pod názvem Závrbky.

Firma zajistila exkurzi pro zájemce z obce 
Pravčice do své žárové zinkovny v Hradci Králové, 
má však provozovnu i ve Velkém Meziříčí, která je 
blíž, proč se jelo právě do Hradce?

Do Hradce Králové se jelo proto, že tamní pro-
vozovna je stejného typu, jaký firma zamýšlí postavit 
u Pravčic. Pokud má někdo zájem prohlédnout si fo-
tografie pořízené během exkurze v provozovně, má 
možnost tak učinit na webové stránce obce Pravčice 
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(www.pravcice.cz), odkaz na fotografie je i na webové 
stránce Stavebního úřadu v Hulíně (http://www.hulin.
cz/radnice/stavebni-urad).

Exkurze se kromě skupinky občanů Pravčic zúčast-
nila za obec Pravčice i místostarostka obce Ing. Lenka 
Brezanská, která má k této problematice blízko pro 
své vzdělání v oboru chemie, za město Hulín vedoucí 
odboru životního prostředí Městského úřadu v Hulíně 
Ing. Miroslava Dvořáková, za stavební úřad jsem se 
exkurze zúčastnila já.

dozvěděli jste se, podle čeho si firma poze-
mek vybírala?

Podle jednatele společnosti Ing. Radovana Malíka si 
místo mezi Pravčicemi a Hulínem vyhlédl před cca třemi 
lety on sám. Líbilo se mu, že pozemek sousedí se silnicí 
Hulín – Holešov a že se poblíž buduje dálnice a rychlostní 
komunikace. Provozovny firmy WIEGEL zajišťují finální 
povrchovou úpravu ocelových prvků, proto je pro firmu 
důležité, aby byla každá její provozovna z hlavních tras 
dobře viditelná a pro zákazníky dostupná.

Když si jednatel na úřadech ověřil nahlédnutím 
do Územního plánu obce Pravčice, že regulativy takový 
typ činnosti umožňují, začal jednat s vlastníkem pozem-
ku o jeho odkupu. A jak jsem již uvedla, v říjnu roku 2008 
pozemek firma koupila.

Proč obec Pravčice nezměnila územní plán, 
když věděla, že se chystá na jejím území stavba 
žárové zinkovny?

To je otázka, která by měla směřovat spíš na obec 
samotnou. Jestli bych se k ní však měla vyjádřit já osobně, 
pak musím předeslat, že je třeba si uvědomit, že většina 
podnikatelů se před koupí vyhlédnutého pozemku pouze 
dotazuje na regulativy toho kterého územního plánu, ale 
své konkrétní záměry z konkurenčních důvodů nesděluje 
dřív, než pozemek odkoupí. S takovýmto počínáním se 
běžně na stavebním úřadě setkávám. Pokud by došlo 
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ke změně územního plánu poté, co je pozemek za ur-
čitým účelem již odkoupen, domnívám se, že by šlo 
o účelové konání, které by mohlo hraničit se zmařeným 
podnikatelským záměrem a ze strany obce s jednáním 
protiprávním. Byl by tím rovněž popřen smysl územních 
plánů. Územní plány mají být totiž jakousi jistotou pro 
budoucí investory, že činnosti, které jsou v nich regulativy 
povoleny, zde mohou být i provedeny, budou-li vypro-
jektovány a realizovány podle zákona.

Nicméně v obecné rovině lze sdělit, že o změnu 
územního plánu může požádat prakticky kdokoliv, kdo 
podá odůvodněnou žádost. 

Jaké informace jste v Hradci Králové o pro-
vozovně obdrželi?

Zástupci firmy, jmenovitě jednatel společnosti 
Ing. Radovan Malík, prokurista firmy Ing. Vlastimil Kuklík 
a vedoucí pobočky v Hradci Králové Ing. Pavel Douda, nás 
seznámili s užívanou technologií a s provozem a odpo-
věděli na všechny vznesené dotazy, po prohlídce haly 
a obhlídce uzavřeného pracoviště s oplachovými vanami 
a také boxu se samotnou zinkovnou nám zástupci firmy 
poskytli k nahlédnutí integrované povolení, územní 
rozhodnutí a měření hodnot vypouštěných emisí. Kromě 
jiného jsme se dozvěděli, že 
• provozovna v Hradci Králové byla otevřena v roce 

2003,
•	 v provozovně se nic nevyrábí – provádí se zde pozinko-

vání prvků, které do provozovny zákazníci přivezou, 
•	 v provozovně je zaměstnáno 35 pracovníků ve věku 

cca od 20 do 57 let, 
•	 pracuje se 12 hodin denně, uvažuje se o zavedení 

dvousměnného provozu, 
•	 v neděli se nepracuje, 
•	 v sobotu se pracuje jen výjimečně při větších zakázkách, 
•	 největší objem zakázek je v létě a na podzim, nejmenší 

na jaře, 
•	 	v provozovně jsou tři kategorie možných zdrojů znečiš-

tění – chemikálie v oplachových vanách v uzavřeném 
boxu s elektronicky řízenou ventilací, samotná zinkov-
na a vytápění plynovým kotlem na zemní plyn, 

•	 z komína provozovny je vypouštěno méně škodlivin, 

než je vypouštěno z komína rodinného domu, spalu-
jícího uhlí,

•	 odstraňování odpadů z oplachových van (chemikálií) 
i ze zinkovny je zajištěno odvozem odpadů autorizo-
vanými osobami, 

•	 některé odpady jsou využívány jako suroviny např. při 
čištění potrubí čističek odpadních vod,

•	 v provozovně dochází k pravidelnému měření všech 
emisí,

•	 všechna kritická místa jsou revizním pracovníkem 
sledována denně,

•	 žádné z pracovišť není zařazeno mezi rizikové,
•	 nejbližší rodinné domy se nachází ve vzdálenosti cca 

150 – 300 m od provozovny.

Jak se taková stavba povoluje? 
Firmu čeká několik povolovacích procesů, jejichž 

výsledek nelze předem odhadnout, a proto ještě dlouho 
nebude zcela jasné, zda firma svůj záměr na katastru 
obce uskuteční, či nikoliv.

Záměr musí nejprve projít posuzováním vlivu stav-
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z radnice
Při posuzování stavby podle zákona o posuzo-

vání vlivů na životní prostředí se bude zjišťovat vliv 
zamýšlené stavby žárové zinkovny na veřejné zdraví 
a životní prostředí, zahrnující vlivy na živočichy a rostliny, 
ekosystémy, půdu, horninové prostředí, vodu, ovzduší, 
klima a krajinu, přírodní zdroje, hmotný majetek a kul-
turní památky, vymezené zvláštními právními předpisy, 
a na jejich vzájemné působení a souvislosti. 

Účelem posuzování vlivů na životní prostředí je 
získat objektivní odborný podklad pro vydání násled-
ných rozhodnutí, popřípadě opatření podle zvláštních 
právních předpisů, jako jsou např. stavební zákon, vodní 
zákon či zákon o pozemních komunikacích, a přispět tak 
k udržitelnému rozvoji společnosti. 

Posuzování zahrnuje mj. i vyhodnocení předpoklá-
daných přímých a nepřímých vlivů provedení i neprove-
dení záměru na životní prostředí. 

Při posuzování se vychází ze stavu životního pro-
středí v dotčeném území v době oznámení záměru. 
V dlouhodobém záměru se jeho jednotlivé etapy posuzují 
samostatně a v kontextu vlivů záměru jako celku. Při 
posuzování záměru se hodnotí vlivy na životní prostředí 
při jeho přípravě, provádění, provozování i jeho ukon-
čení, popřípadě důsledky jeho likvidace, a dále sanace 
nebo rekultivace území, pokud povinnost sanace nebo 
rekultivace stanoví zvláštní právní předpis. 

Posuzuje se běžné provozování i možnost havárie. 
V územním řízení se posuzuje soulad záměru stavby 

s územně plánovací dokumentací, s cíli a úkoly územního 

plánování, s požadavky stavebního zákona a jeho pro-
váděcích předpisů, s požadavky na veřejnou dopravní 
a technickou infrastrukturu, s požadavky zvláštních 
právních předpisů a se stanovisky dotčených orgánů, 
popř. s výsledkem řešení rozporů, a s ochranou práv 
a právem chráněných zájmů účastníků řízení, a rovněž 
se rozhoduje o námitkách účastníků řízení a vyhodnocují 
se připomínky veřejnosti.

Účelem zákona o integrované prevenci je dosáh-
nout vysoké úrovně ochrany životního prostředí jako 
celku uplatněním integrované prevence a omezování 
znečištění vznikajícího činností zamýšlené stavby.

lze některý z uvedených kroků přeskočit?
Nelze. Bez kladného posouzení podle zákona o po-

suzování vlivů na životní prostředí nelze vydat územ-
ní rozhodnutí, bez územního rozhodnutí o umístění 
stavby či integrovaného povolení nelze vydat stavební 
povolení.

Jak se veřejnost o řízení dozví?
O každém z uvedených kroků bude veřejnost vždy 

předem informována, a to jak prostřednictvím úředních 
desek, tak i prostřednictvím webových stránek města 
Hulína a obce Pravčice. S obcí Pravčice,  která se bude 
na řízeních aktivně podílet, je dohodnuto, že každý 
jednotlivý krok, který bude oslovovat veřejnost, bude 
vyhlášen i obecním rozhlasem, aby se k němu mohl každý 
zákonem předepsaným způsobem vyjádřit. 

dění Ve MěStě Jedna z nejmodernějších v Čr

ČoV Hulín zrekonstruovaná a slavnostně předána do užívání
Po pěti letech příprav a usilovné práce na zlepšení 

kvality vody v řece Rusavě byla za účasti mnoha čestných 
hostů slavnostně otevřena rekonstruovaná čistírna od-
padních vod v Hulíně. Město Hulín leží na dolním toku 
nepříliš vodné říčky Rusavy, přibližně 6 km pod městem 
Holešov, a zasahuje spolu s čistírnou odpadních vod 

do pásma hygienické ochrany druhého stupně zdroje 
pitné vody Zlínské aglomerace.

Původní čistírna vybudovaná v 80. letech minulého 
století už neplnila přísné limity původních stupňů čiště-
ní, a tak byla nutná rekonstrukce a rozšíření. Příprava 
projektu, jehož investorem jsou Vodovody a kanalizace 
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Kroměříž, a. s., začala již v roce 2005. O tři roky později byla 
tomuto projektu přiznána více než 43 milionová dotace. 
Intenzifikace ČOV Hulín přispěje nejen ke zlepšení život-
ního prostředí, ale zajistí především čištění odpadních vod 
města Hulína v souladu se součastnými technologickými 
požadavky, a vypouštěné odpadní vody budou v souladu 
se stávající legislativou ČR i přísnými limity EU.

„Dobré dílo se podařilo a z toho mám velikou ra-
dost. Občas slýcháváme z médií, že mnohé obce nad 2 
tisíce ekvivalentních obyvatel musí do konce roku zabez-
pečit čištění odpadních vod a že to nestihnou. Někteří to 
nestihnou také proto, že přistoupili na nešťastný model 
zprivatizování zisků a znárodnění nákladů, na který EU 
nepřispěje ani jedno euro. My jsme v Hulíně svědky 
toho, že se dobré dílo podařilo a tím se také splnil onen 
závazek v nutnosti odkanalizování. Když se podívám 
vedle na torzo cukrovaru, chci vyslovit přání, aby tyto 
zdroje vody a tyto čistírny zůstaly v rukou obcí a měst 
a aby se nestalo to, co se stalo třeba ve zlínském okrese, 
nebo aby Francouz získal zisky za zavřené cukrovary 
a místo abychom cukr vyváželi, musíme ho draze ku-
povat. K tomu si musíme osladit kostkou cukru navíc, 
protože je tam více vápna než cukru a ve finále miliardy 
zisků odvezl Francouz. Buďme hrdý národ a podržme si, 
co máme, protože to umíme. Moc bych si přál, aby děti, 
které jsou tu dnes s námi jako účinkující, jednoho dne ne-
proklínaly někoho za to, že vodu převedl na cizince a ony 

pak tuto vodu draze platily. Pevně věřím, že akcionáři 
v tomto okrese jsou moudří a ponechají si vše ve svých 
rukou,“ pronesl ve svém projevu hejtman Zlínského kraje 
Stanislav Mišák.

Vodovody a kanalizace Kroměříž, a. s., si díky měs-
tům Kroměříž a Morkovice a obcím Dřínov či Zborovice 
a dalším zachovaly vlastnickou strukturu a akcie zůstaly 
ve vlastnictví těchto obcí, čímž byla splněna náročná 
podmínka pro získání dotací z EU v maximální výši. 

Rekonstrukce ČOV v Hulíně byla zahájena v srpnu 
2009 a dokončena v červnu 2010. Při financování byla 
využita dotace z Operačního programu životní prostředí 
EU ve výši přesahující 41 milionů korun, a Státního fondu 
životního prostředí ve výší 2,5 milionu korun. Investor 
akce Vodovody a kanalizace Kroměříž, a. s., poskytl 
zbylých 8,5 milionů korun. Celkové náklady projektu činí 
včetně DPH více než 80 milionů korun, které se však nijak 
nepromítnou do ceny vody pro koncové odběratele. „EU 
nám poskytla nejen peníze, ale také nám moudře dala 
pokyn, že tyto poskytnuté finance nesmíme započítat 
do nákladů, ze kterých se vypočítává cena vody,“ dodal 
starosta města Kroměříž a místopředseda představenstva 
VAK Kroměříž, a. s., Miloš Malý.

V Hulíně byl vybudován první vodovod v roce 1840 
v souvislosti v tehdejší výstavbou železnice Přerov – 
Břeclav. První kanalizace se zde začala budovat v období 
první republiky v letech 1918 – 1938.

Uvedení provozu nově zrekonstruované čističky se zúčastnili i vzácní hosté.
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Školky jako nové

na Sadové se pokračuje

Vodovod už „na spadnutí“

Prodej bytů

V předposlední červencový den 30. 7. 2010 došlo 
k předání stavby zateplení budovy MŠ E. Světlíka a o dva 
týdny později, tedy 15. 8. 2010, také k předání stavby 
MŠ Družba.

Během předávání obou zrekonstruovaných objektů 
došli účastníci stavby k závěru, že byly provedeny ve vy-
soké kvalitě, jež přesahuje běžné stavební standardy. 
Na obou stavbách došlo ke značným vícepracím, které 

firmy pojaly jako práce v rámci svého rozpočtu. Pozornosti 
kolemjdoucích zajisté neuniklo, že také zvolené barvy fa-
sády odpovídají těm nejlepším představám, a to jak obou 
ředitelek mateřských škol, tak investora. Trochu vázne 
závěrečné vyúčtování Státního fondu životního prostředí 
(SFŽP), což je důsledkem velmi složité administrativy celé-
ho projektu. Podle mínění investora jsou  zrekonstruované 
budovy v současnosti nejhezčími budovami v Hulíně.

Druhá etapa revitalizace sídliště Sadová je už roz-
dělaná. V této etapě je na programu zvětšení kapacity 
parkování, rekonstrukce chodníků, rekonstrukce komu-
nikace a sadové úpravy. Tyto práce pokračují velmi dobře 
dle stanoveného harmonogramu. 

Celá akce přijde na 6 mil. 800 tis. korun, z čehož 
4 mil. uhradí Ministerstvo pro místní rozvoj ČR. Práce 
provádí firma SÚS Kroměřížska a dá se říci, že opět 
ke spokojenosti investora, jímž je město Hulín.

Další akcí, kterou město chystá, je vodovod 
Chrášťany – Záhlinice, který je v současné době ve fázi 
schvalovacího procesu. Se zahájením se počítá v říjnu 
letošního roku. Převážná část výstavby připadne na rok 
2011, a to v souvislosti s připravovanou projekcí plyno-

fikace Chrášťan. Zde by investor chtěl využít jednoho 
výkopu pro položení potrubí obou médií – jak plynu, 
tak vodovodu. Celá akce bude financována z evropských 
peněz  přes SFŽP. Před investorem je největší podíl práce 
v zajištění výběrového řízení na dodavatele stavby.

Po rozhodnutí Zastupitelstva města o prodeji by-
tových jednotek Záhlinická 800801 a nám. Míru 113 
jde celý prodej do závěrečné fáze, kdy 22. září bude 
zastupitelstvem odsouhlasena cena bytové jednotky 
a budou vypracovány kupní smlouvy pro stávající nájem-
níky. Bude tím dovršen celý složitý záměr od schválení 
prodeje přes zaměření jednotlivých bytů, vypracování 
prohlášení vlastníka a vložení do katastru nemovitostí až 

po vystavení kupních smluv. Rada města bude i v tomto 
případě postupovat dle zásad pro prodej městských 
bytů a nehodlá tak záměrně zvyšovat prodejní ceny. 
Tímto úkonem město docílí, že až na šest bytových 
jednotek na Záhlinické 475 budou všechny byty ve městě 
převedeny do osobního vlastnictví. Dále pak zůstávají 
ve vlastnictví města byty v Domech s pečovatelskou 
službou v Kostelní ulici a na Nábřeží.



Hulíňan     9/2010

6

dění Ve MěStě

Školky jako nové

na Sadové se pokračuje

Vodovod už „na spadnutí“

Prodej bytů

V předposlední červencový den 30. 7. 2010 došlo 
k předání stavby zateplení budovy MŠ E. Světlíka a o dva 
týdny později, tedy 15. 8. 2010, také k předání stavby 
MŠ Družba.

Během předávání obou zrekonstruovaných objektů 
došli účastníci stavby k závěru, že byly provedeny ve vy-
soké kvalitě, jež přesahuje běžné stavební standardy. 
Na obou stavbách došlo ke značným vícepracím, které 

firmy pojaly jako práce v rámci svého rozpočtu. Pozornosti 
kolemjdoucích zajisté neuniklo, že také zvolené barvy fa-
sády odpovídají těm nejlepším představám, a to jak obou 
ředitelek mateřských škol, tak investora. Trochu vázne 
závěrečné vyúčtování Státního fondu životního prostředí 
(SFŽP), což je důsledkem velmi složité administrativy celé-
ho projektu. Podle mínění investora jsou  zrekonstruované 
budovy v současnosti nejhezčími budovami v Hulíně.

Druhá etapa revitalizace sídliště Sadová je už roz-
dělaná. V této etapě je na programu zvětšení kapacity 
parkování, rekonstrukce chodníků, rekonstrukce komu-
nikace a sadové úpravy. Tyto práce pokračují velmi dobře 
dle stanoveného harmonogramu. 

Celá akce přijde na 6 mil. 800 tis. korun, z čehož 
4 mil. uhradí Ministerstvo pro místní rozvoj ČR. Práce 
provádí firma SÚS Kroměřížska a dá se říci, že opět 
ke spokojenosti investora, jímž je město Hulín.

Další akcí, kterou město chystá, je vodovod 
Chrášťany – Záhlinice, který je v současné době ve fázi 
schvalovacího procesu. Se zahájením se počítá v říjnu 
letošního roku. Převážná část výstavby připadne na rok 
2011, a to v souvislosti s připravovanou projekcí plyno-

fikace Chrášťan. Zde by investor chtěl využít jednoho 
výkopu pro položení potrubí obou médií – jak plynu, 
tak vodovodu. Celá akce bude financována z evropských 
peněz  přes SFŽP. Před investorem je největší podíl práce 
v zajištění výběrového řízení na dodavatele stavby.

Po rozhodnutí Zastupitelstva města o prodeji by-
tových jednotek Záhlinická 800801 a nám. Míru 113 
jde celý prodej do závěrečné fáze, kdy 22. září bude 
zastupitelstvem odsouhlasena cena bytové jednotky 
a budou vypracovány kupní smlouvy pro stávající nájem-
níky. Bude tím dovršen celý složitý záměr od schválení 
prodeje přes zaměření jednotlivých bytů, vypracování 
prohlášení vlastníka a vložení do katastru nemovitostí až 

po vystavení kupních smluv. Rada města bude i v tomto 
případě postupovat dle zásad pro prodej městských 
bytů a nehodlá tak záměrně zvyšovat prodejní ceny. 
Tímto úkonem město docílí, že až na šest bytových 
jednotek na Záhlinické 475 budou všechny byty ve městě 
převedeny do osobního vlastnictví. Dále pak zůstávají 
ve vlastnictví města byty v Domech s pečovatelskou 
službou v Kostelní ulici a na Nábřeží.

Hulíňan     9/2010

7

dění Ve MěStě

na škole se o prázdninách finišovalo

Muzeum záhlinice čeká rekonstrukce
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uvedeny do pořádku. Z budov již zmizely vrchní převisy 

různých kabelů, které byly uloženy do podzemního vede-
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zahájení nového školního roku nebylo žádné lešení.
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dělky, které už ovšem nebudou bránit řádnému 
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ných budov už nyní zbývá zateplit pouze budovu 
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přijal k dotaci.
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Než dojde k rekonstrukci, nenechte si ujít příležitost 
spatřit nádhernou expozici, kterou připravili obyvatelé 
Záhlinic a Chrášťan. Expozice nese název „Když si náš dě-
deček babičku bral“ a opravdu stojí za to prohlédnout si ji. 

Myšlenka se zrodila ve chvíli, když jedna z obyvatelek, jež 
nechce být jmenována, objevila na půdě domu vzácnou 
truhlu. Když ji otevřela, nabídl se jí pohled, který okouzlil 
i Vlastu Konečnou a Ivanu Macůrkovou, které hned vědě-
ly, co s ním. V muzeu jsou díky jejich aktivitě vystaveny 
šaty, doplňky, čepce, vyšívané vesty, halenky, dokonce 
i boty a další vybavení dobře situované obyvatelky své 
doby. Některé exponáty daly místním ženám hodně 
práce, než je vynesly na odiv návštěvníků, vždyť ručně 
vyrobené oblečení je velmi křehké a jakýkoliv nešetrný 
postup při jejich ošetření by je mohl naprosto zničit.

Expozice „Když si náš dědeček babičku bral“ nepo-
strádá opravdu nic. Je doplněna i o takové skvosty, jakými 
jsou mnoho desítek let stará svatební oznámení, nevěstin 
závoj a další poklady.
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Ucelenost expozice podtrhují místnosti s nábytkem 

našich předků, který jakoby ještě včera sloužil některé ze 
sedláckých rodin. V oknech najdete živé květiny a v kolébce 
vzácné panenky. Skříň plná nezbytných věcí, ošacením či 
povlečením počínaje a talířky či hrnci konče, je otevřená, 
jakoby si hospodyně jen odskočila do spíže pro kus sádla… 
Chloubou místních občanů je starý, původní oltář z místní 
fary i křišťálový lustr, neméně okouzlující je část expozice, 
která nás přenese do školy z dob našich prarodičů. Lavice, 
penále, desky, na které se kdysi psávalo, knížky, sešity 
i fotografie, ale i kalamáře s pery a násadami, které by už 
dnešní lidé sotva dokázali při psaní použít.

Zaujali jsme vás? Nezapomeňte, že muzeum v Záh-
linicích je otevřeno každé pondělí od 9 do 12 hodin.     (aš)Výstava v záhlinickém muzeu nabízí i původní 

oltář tamní fary.

Patří jim naše úcta a poděkování

Rád bych seznámil občany Hulína s těmi, kterým 
snad mnozí, aniž by o tom věděli, možná vděčí za zá-
chranu života či pomoc v nemoci nejen dnes, ale třeba 
i v minulosti. Vím, že je mnohdy těžké podívat se zpříma 
do očí člověku, kterému za něco vážného a důležitého 
vděčíme, i když jsme to dostali zdarma. Tím spíš.

Komu mohou občané v Hulíně projevovat úctu 
a uznání? Je to v prvé řadě paní ivana Golasová 
z chrášťan, která v květnu nastavila svou paži k še-
desátému bezpříspěvkovému daru krve (na fo-
tografii), a dále v červnu paní zdeňka Morongová 

Tyhle šaty pochází z vzácné truhly, která byla nalezena na půdě. Nechyběly v ní ani háčkované čepce.
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a pan Petr Kirilenko, oba z Hulína, darovali svou krev 
již po padesáté.

V Hulíně jsou mnozí dárci krve, kteří mají vyšší počty 
odběrů, ale píši zde jen o těch za uplynulé pololetí letoš-
ního roku. Úctu spoluobčanů si zaslouží všichni bezpří-
spěvkoví dárci krve, i když mají za sebou pouze jeden od-
běr. U prvního odběru jsme začínali všichni. Nepochybuji 
o tom, že mezi občany jsou také dárci krve, kteří darují 
krev v jiných transfúzních stanicích, někteří ve Zlíně, jiní 

v Přerově či jinde. O těchto bohužel přehled nemám. Jako 
člen Rady Klubu dárců krve Kroměřížska jsem v odběrové 
dny přítomen na TS v Kroměříži, kde pro potřeby KDK evi-
duji právě tyto mnohonásobné dárce krve, o kterých pak 
předseda KDK píše starostům obcí a měst v jejich bydlišti. 
Jak jsem již uvedl, poděkování a naše úcta patří i těmto 
„neznámým“ bezpříspěvkovým dárcům.

Adolf Kalabus 
KDK Kroměřížska 

léto je pryč, koupaliště zazimujeme

Hulínské koupaliště má už letošní sezónu za sebou. 
V provozu bylo sice od 18. června, kdy byla spuštěna 
úpravna vody, prvním koupacím dnem ovšem byl až 23. 
červen, kdy počasí už koupání opravdu přálo. Sezónu le-
tošního koupání na hulínském koupališti bylo s ohledem 
na počasí nutné ukončit 26. srpna.

Ti, kteří se rádi sluní a koupou, si letos v Hulíně přišli 
na své. Štěstí příliš nepřálo snad jen těm, kteří mají rádi 
atmosféru večerního koupání. Provozovatel koupaliště 
jej plánoval vždy ve středu a sobotu, což je samozřejmě 
ovlivněno příznivým počasím, takže v červenci vyšlo 
večerní koupání jen pětkrát.

Zajímala nás návštěvnost, a tak jsme se na ni zeptali 
ředitele SAH Hulín Ing. Jaroslava Rosypala: „Koupaliště 
v letošní sezóně navštívilo celkem 19 906 platících ná-
vštěvníků, dalších 20 lidí si na toto léto koupilo perma-
nentku,“ řekl. „Dnes už lze říci, že nejlepším měsícem pro 
návštěvníky byl  červenec, kdy si zaplatilo u nás koupání 
celkem 15 445 návštěvníků. V posledním červnovém 
týdnu jich bylo 1 458.“ 

Kdo se pohodlí návštěvníků po celou letní sezónu 
staral? Byl to především vedoucí koupaliště Bohumil 
Hradil, který nesl odpovědnost i za úpravnu vody spo-
lečně s Ing. Jaroslavem Rosypalem a Jiřím Kojeckým. 
U pokladny se střídaly Hana Mašová a Marie Kojecká, 
která se starala, jako už drahnou řadu let, i o krásnou 
květinovou výzdobu koupaliště. Vnímavému návštěv-
níkovi pěstitelské úspěchy Marušky Kojecké rozhod-

ně neunikly. O bezpečnost se u bazénů starali plavčíci 
Michal Zapletal, Jaromír Zapletal a Leopold Bejtkovský. 
Je známo, že obrazem dobrých služeb není jen průzračná 
voda v bazénu a krátce sestřižený, udržovaný trávník, 
který byl dílem Bedřicha Sehnala. Návštěvníci si letos 
pochvalovali vzorně uklizené šatny a sociální zařízení, 
což bylo zásluhou Jany Bubeníkové. Někteří jsou sice se 
smyslem pro pořádek trochu na štíru, takže jí práci někdy 
trochu komplikovali, ale vcelku proti hygieně nelze nic 
namítat. Výčet týmu, jenž se postaral o příjemně prožité 
dny na hulínském koupališti, by nebyl úplný, kdybychom 
zapomněli na dobře zvládnutou údržbu, za kterou se 
skrývají již zmíněná jména Bohumila Hradila a Michala 
a Jaromíra Zapletalových. 

No a jaké by to bylo koupání bez potřebného 
servisu? U vody rychle vyhládne, o žízni ani nemluvě. 
Dalibor Ondruš se svým kolektivem se postarali o ža-
ludky návštěvníků. Oni, nakonec stejně jako všichni, 
o kterých byla do této chvíle v souvislosti s letní sezónou 
na hulínském koupališti řeč, si zaslouží naše poděkování. 
Opět se jednou potvrdilo, že je dobré, když se na sezó-
nu provozovatel předem dobře připraví. Ředitel SAH 
Ing. Jaroslav Rosypal nenechal nic náhodě, a tak od le-
tošního roku byl nově v provozu zdokonalený informační 
systém na internetu. Stačilo kliknout na internetovou 
adresu www.sahulin.cz a zájemci se dozvěděli nejen 
aktuální provozní dobu, ale sami mohli díky webové ka-
meře zhodnotit, zda je na koupališti plno či nikoliv. Díky 
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internetu si mohli dokonce zjistit teplotu vody i vzduchu. 
Když k tomu připočteme možnost zahrát si v areálu 
koupaliště stolní či o víkendech i vodní fotbal a užít si 
také příležitostné akce, jakou byl vodní zorbing a prodej 
míchaných nápojů, o spokojenosti návštěvníků hulínské-
ho koupaliště nemůže být pochyb. Nevěříte? Měřítkem 
spokojenosti může být i počet stížností. Jak jsme se 
dozvěděli, jedinou byly výhrady obyvatel z Kokešovy ulice 
na hlasitost rozhlasu, který je obtěžoval. Stačilo správně 
natočit reproduktor a problém byl vyřešen.

Kéž by i příští léto bylo pro návštěvníky hulínského 
koupaliště příjemné. Věřme, že jeho provozovatel se 
i na sezónu 2011 připraví dobře.

(aš) 

Senioři Jak proti domácímu násilí?

 „Domácí násilí na seniorech a ženách“ – to je 
název nového neinvestičního projektu, který město Hulín 
podalo v oblasti prevence kriminality ve Zlínském kraji 
na rok 2010. Tento projekt byl schválen a bude realizován 
v měsíci září až listopad 2010. Projekt „Domácí násilí 
na seniorech a ženách“ bude  financován z prostředků 
Zlínského kraje a města Hulína. Proběhne ve čtyřech 
fázích – nejdříve to budou tři přednášky a poté přednáška 
s praktickou výukou nácviku sebeobrany.

Projekt nebyl vybrán náhodou, neboť senioři, po-
kud jde o přepadení, podvody a krádeže, patří do skupiny 
nejohroženějších. Co je nejsmutnější, jsou podrobování 
domácímu násilí,  které je buď fyzické, psychické nebo 
sexuální, a to mezi blízkými osobami. Dochází k němu 
opakovaně v jejich soukromí, a tedy skrytě a mimo kont-
rolu veřejnosti. Intenzita násilných incidentů se stupňuje 
a vede ke ztrátě schopnosti včas je zastavit a efektivně 
vyřešit narušený vztah. 

Stupňující se opakované násilí (útoky, nadávky, 
bezdůvodné ovlivňování, pokořující poznámky či gesta, 
podceňování osobnosti, ponižování a zesměšňování 
ve společnosti, vyhrožování fyzickým násilím, zastra-
šování, ovlivňování dětí, odepírání spánku či potravy, 

vydírání sebevraždou apod.), chování od blízké osoby 
s cílem ublížit či získat nad obětí převahu a moc a způso-
bit strach, je útok na lidskou důstojnost ohrožující zdraví 
a ve vyhrocených případech i život oběti.

Je to naučené chování, které pachatel používá 
k řešení svých vlastních problémů. 

Na základě těchto skutečností projekt vznikl, a pro-
to jsme se rozhodli pro tu základní ukázku a nácvik 
sebeobrany. Protože nikdo z nás by neměl zapomí-
nat na krédo: KDYŽ TĚ ZAČNE NĚKDO BÍT NEBO NĚKAM 
NÁSILNĚ TÁHNOUT, MÁŠ PRÁVO NA NUTNOU OBRANU, 
DOKUD ÚTOK TRVÁ NEBO PŘÍMO HROZÍ.

Na každou přednášku vás pozveme. Naše pozvání 
přijde vždy včas, aby účast byla co nejvyšší, neboť  toto 
téma by se nemělo podceňovat. Nikdy nikdo neví, co se 
může stát i v jeho životě. Vše je velmi vrtkavé, vztahy 
v rodině zvláště, a na to bychom neměli zapomínat.

Jiřina Floriánová
sociální odbor MěÚ

Nový projekt ...
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Senioři

Hry seniorů Mikroregionu Jižní Haná

Hry seniorů Mikroregionu Jižní Haná, které uspořá-
dala hulínská radnice, se nakonec přece jen uskutečnily. 
Původní květnový termín museli pořadatelé kvůli po-
vodním odložit, a tak se osm smíšených družstev – po 
dvou z každé obce – sešlo na hulínském kolbišti v pátek 
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Slavnostnímu zahájení daly ještě slavnostnější ráz hu-
línské mažoretky ze skupiny Kontrasty a jakmile bojovně 
naladěným seniorským týmům popřáli hodně úspěchů 
starostové jednotlivých obcí, mohla soutěž začít.

Soutěžilo se v osmi sportovních i zábavných dis-
ciplínách a soutěžící i fanoušci si užili hodně legrace. 
První disciplíny začaly pod střechou Kulturního klubu, 
kde bylo potřeba nejdříve po hmatu vytáhnout co nej-

rychleji z pytle řádně seřazené číslice, a pak došlo na 
strefování se do plechovek či slalomový běh s míčkem 
na lžíci. Poté se družstva přesunula na dvůr klubu, kde 
už pod dohledem trochu skoupého sluníčka závodila v 
škrábání brambor, strefování se lahví uvázané u pasu do 
tenisáku, v házení kruhů na cíl a samozřejmě nechyběla 
ani disciplína klasického kopu na branku. Diváci si také 
přišli na své, neboť pro ně byl uspořádán vědomostní test 
o ceny. K dobré náladě pak přispělo vystoupení hanácké 
dechové hudby Hulíňané i kulturní produkce souborů 
všech čtyř měst.

Je nad slunce jasné, že toto setkání seniorů není 
poslední. Všichni se dobře bavili a loučili se se slibem, že 
příští rok se sejdou znova. Fotoreportáž na str. 27 a 28.

(aš)

 SociÁlní odBor MěStSKÉHo ÚřadU 
HUlín a MěStSKÁ KniHoVna V HUlíně

zVoU K zÁPiSU 
do aKadeMie třetíHo VěKU

15. 9. 2010 v 9 hodin 
v Městské knihovně v Hulíně

neStÁrnoUt, to není Jen UdrŽet Se,
ale PořÁd rŮSt, PořÁd zíSKÁVat.

t. G. MaSarYK

PřiHlÁSit Se MŮŽete:
oSoBně Paní FloriÁnoVÁ, 

Soc. odBor  MěÚ HUlín,  BUdoVa c,
tel.: 573 502 722

MěStSKÁ KniHoVna V HUlíně, 
tel.: 573 351 815

Kulturní a informační středisko 
tlumačov nabízí pro 2. polovinu 

roku 2010 Pc kurzy

Word Pro Mírně PoKroČilÉ
termín: 21. a 30. 9. 2010

Chcete prohloubit své znalosti ve tvorbě 
dokumentů? Tento kurz je  právě pro vás.

Uzávěrka přihlášek: 14. 9. 2010, Cena: 800 Kč 

zÁKladY eXcelU
termín: 19., 21. 26.  a 27. 10. 2010

Pokud potřebujete provádět jednoduché výpo-
čty a pracovat s tabulkami, je tento kurz určen 
právě vám. Uzávěrka přihlášek: 12. 10. 2010, 

Cena 1.250 Kč. Kurzy se konají od 17 – 20 hodin

Bližší obsahy kurzů a přihlášky osobně 
nebo na tel.: 577 929 023, 724 368 378 
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občanské sdružení zdravotně postižených v Hulíně 
a Klub SPccH informuje

Bezplatné sociální a právní poradenství Mgr. Pospíšilové – 
jen v případě zájmu – 15. září 2010 od 9 do 11 hod. 

Společná cvičení – bližší informace osobně nebo telefo-
nicky  od 13:30 do 14:30 hod.

Klubová činnost – výstava Idy Saudkové – 14. září 2010 – 
Muzeum Kroměříž – odjezd z Hulína vlakem ve 13:03 hod.

Společný výjezd – Tesák – 18. září 2010 – autobus 7:40 
hod. z náměstí Hulín

Poznávací a relaxační pobyt 
od 27. září do 1. října 2010 – penzion Ivana, Trenčianske 
Teplice –  kapacita 14 osob.

Schůzka výboru – 21. září 2010.
                              
Kontakt: 
Po a Čt od 15 do 17 hod v naší klubovně, tel. 733 152 279, 
www.hulin.cz, e-mail: OSzdravpost@seznam.cz

VýzVa
Přijímáme návrhy na obsazení místa předsedy, místopředsedy a hospodáře v občanském sdružení 
zdravotně postižených. Požadavek: věk uchazeče do 65 let. Případní zájemci se mohou hlásit na tel. 
733 152 279.

Smutný je domov, když ho opustí ten,
který ho budoval, rád v něm žil a pracoval

Dne 18. 8. 2010 vzpomeneme páté výročí úmrtí mého manžela 
pana FrantiŠKa daňKa 

z Hulína.
S láskou a úctou vzpomínají manželka a dcery s rodinami.

SPoleČnoSt Vzpomínka

rozloučení
Hluboce zarmouceni oznamujeme všem příbuzným a známým 
smutnou zprávu, že nás navždy opustila naše drahá maminka, 

babička, prababička, tchýně, paní

BoŽena KatrňÁKoVÁ
zemřela v pondělí 5. července 2010 ve věku nedožitých 92 let.

Zarmoucena rodina
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V uplynulém období jsme se rozloučili navždy 
s těmito našimi spoluobčany:

Václav  Kroupa (1928)
František  omasta (1946)
Jiří  Valášek (1951)
Pavel  nesvadba (1948)
Jiří  Vukelič (1943)
Vlasta chytílková (1921)
Bohumil  Jadrníček (1908)
anna  nesvadbová (1925)
Vratislav  Slaměník (1935)

opustili nás

ŠKolaPrvní den školního roku 

První den školního roku byl meteorologicky vzato 
zamračený, s přeháňkami a poměrně chladný. O to více 
rodičů své školáky - zejména prvňáčky - do školy přivezlo 
autem, o to méně se školákům (zvláště školačkám) chtělo 
předvádět slušivé letní modely šatů a o to méně je (snad) 
doprovázel smutek z toho, že musí do školy a venku svítí 
slunce a bylo by lépe na koupališti… 

První zvonění. Ze školního rozhlasu se ozval známý 
hlas ředitelky školy Hany Fuksové, která přivítala žáky 

i rodiče a popřála jim hodně úspěchů. Pak se ujal slova 
starosta Hulína Roman Hoza, který byl stejně věcný 
a hlavně patřičně pyšný na to, že rekonstrukce budov 
školy proběhla přesně podle harmonogramu a tudíž 
zbylé stavební úpravy nebudou bránit provozu školy. 
Zvláště přivítal prvňáčky, mezi které se vypravil, jak už 
káže tradice, i osobně. A možná o to raději, že v jedné 
z prvních tříd usedl i jeho třetí syn, kterého místo rodičů 
doprovázel jeho první syn… Děti se zplna plic smály jeho 

Vzpomínka
Dne 8. září 2010 uplynuly 2 roky od úmrtí naší drahé maminky, tchyně a babičky,

paní annY rUdolFoVÉ z HUlína.
Prosíme všechny blízké a známé naší drahé zesnulé o tichou vzpomínku.

Děkují vnučka, zeť a ostatní příbuzní.
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ŠKola
úvaze o tom, jak nelehké to budou mít, protože si už ode 
dneška nebudou smět zapomenout aktovky či svačiny, 
a myslet na tak důležité věci je mnohem složitější než 
ve školce, kde se jim o vše postarali druzí. 

Třídy byly nazdobené, paní učitelky a pánové učitelé 
odpočatí a možná i tak trochu ve stresu, jak to letos 
ve školství dopadne, zda jim neutečou školníci a paní 
kuchařky a zda jim nová vláda na platech přidá nebo 
ubere… Snad jedinou jistotou, kterou lze v této sou-
vislosti zmínit, je skutečnost, že v hulínské škole budou 
mít této zimy příjemně teplo a že náklady na teplo 

nestoupnou, spíše naopak, neboť přes zateplené zdi 
jej tolik jako předtím neuteče. Tento fakt samozřejmě 
hřeje na srdci i současnou garnituru na radnici, protože 
se jako zřizovatelé za poslední volební období o školu 
a vše, co s ní souvisí, vzorně starali, ba i na postu ředitele 
došlo ke změně a jak je patrno, tato změna škole i rad-
nici prospěla. Škola Ekoškola prosperuje, talenty se v ní 
rozvíjejí ve všech oborech a když už školáci nevědí, co by 
roupama dělali, nemusí lézt na nervy ani rodičům, ani 
pedagogům, mohou využít svou lezeckou stěnu poblíž 
školní družiny, sportoviště za školou nebo jiná místa, 
kde se dá vybít přebytečná energie. Takových míst je 
zaplaťpánbůh v Hulíně už docela dost.

První den školního roku 2010/2011 začal dobře. Už 
i proto, že vyučování skončilo již po první školní hodině 
a že toho dne počasí rozhodně nenasvědčovalo tomu, že 
by ještě léto mělo chvíli trvat a že koukat na něj zpoza 
školních oken by bylo docela smutné.

Optimisticky řečeno – je dobře, že škola už začala, 
protože příliš volného času ničí naděje na dobré vzdělání 
našich dětí a na skvělé vyhlídky, že na nás, budoucí 
důchodce, bude mít kdo dělat. A věru, mládeži, že my si 
vaši píli zasloužíme!

A. Škarpichová
Nejmenší školáky doprovázely téměř celé rodiny.

drUŽina Spojily se tři školní družiny

Děti hulínské školní družiny společně s rodiči a vy-
chovatelkami touto cestou děkují vedoucí vychova-
telce školní družiny ze Základní školy Smetanovy sady 
v Holešově Dagmaře Imramovské za krásné srpnové dny 
prožité společně na táboře v Podhradní Lhotě. Chlapci 
a děvčata, kteří se zde setkali, ač byli z různých měst (na-
příklad z Kroměříže, Kvasic, Hulína, Holešova a Otrokovic), 
během šestidenního pobytu vytvořili, i díky bohatému 
a pestrému, výborně zorganizovanému táborovém pro-
gramu, sehraný kolektiv. Ať už to bylo ve výtvarných 
oddílech, v nichž si děti prvních až pátých tříd se svými 
vedoucími vyzkoušeli různé výtvarné techniky, včetně 
malby obrázků na dřevo, nebo v oddílu Všehochuť, kde 

zase děti získaly a upevňovaly si vědomosti pomocí her 
v nejrůznějších odvětvích – všude se cítily dobře. Na tom 
všem měl zásluhu i zkušený a osvědčený Igor, který měl 
na starosti táborový program. Každý z našich svěřenců 
měl v táboře činnost, která mu nejenže byla blízká, ale 
byla pro něj i zábavná a přitažlivá.

V náplni celého týdne nechyběli ani psovodi 
z Dobrotic s ukázkou výcviku psů (touto cestou děkujeme 
metodikovi Radimu Greplovi). Podnikli jsme celodenní 
výlet do jeskyní v Teplicích, dělali táboráky, byl samozřej-
mě karneval, a také vskutku podařená stezka odvahy se 
„světluškami“ – svítícími balónky a náramky, které každý 
odvážný a statečný účastník obdržel po ukončení.
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odvážný a statečný účastník obdržel po ukončení.
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SlavnoSti piva v záHlinicícH

Organizátoři Slavností piva v Záhlinicích připravili průvod, jaký Záhlinice nepamatují. V jeho čele pochodovali Hulíňané 
a za nimi vyšňořené Hanačky a Hanáci, nesměli chybět ani ti nejmenší. Ulicemi obce táhly plně obsazené koňské povozy, 
krojovaní i moderně oblečení hosté se k průvodu připojili. Průvod prošel od železniční stanice přes náves celou obcí a po 
nové cestě kolem fotbalového hřiště a školy směřoval do areálu pivovaru. Tam už na všechny čekala hostina s několika 
druhy piva, selátkem a dokonce i malým technickým muzeem. Kdo měl chuť, mohl si prohlídnout nově zrekonstruované 
prostory soukromého pivovaru, shlédnout bohatý kulturní program či povozit se na voze taženém dvojspřežím.
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drUŽina
O tom, že v letním táboře školních družin Holešov, 

Kvasice a Hulín pro 82 dětí zářil jen dětský úsměv, 
svědčí i to, že sedm nejmenších předškoláků opouštělo 
táborový příbytek bez slziček a s prohlášením „příště 
pojedeme zas!“.

Spokojenost hulínských rodičů i jejich poděkování 
paní Imramovské a všem vedoucím, kteří se o děti v tá-
boře po celou dobu vzorně starali, jsou také důkazem, 
že jsme pro naše nejmenší společně připravili dny plné 
radosti a pohody. Dokonce i tehdy, kdy sluníčko příliš 
na obloze nesvítilo, dětská srdíčka sálala radost a celé 
osazenstvo tábora bylo nadšeno z prima prožitých prázd-
ninových dní.

Prázdninám odzvonilo, ale nová přátelství mezi dětmi z okolních měst prvním zvoněním neskončila.

Dětem, vedoucím, vychovatelkám, pedagogickým 
pracovníkům a všem zaměstnancům školy přejeme 
úspěšný školní rok 2010 – 2011. Zvlášť velké poděkování 
patří všem sponzorům, kteří tento projekt podpořili.

Do školní družiny v Hulíně je v tomto školním roce 
přihlášeno 120 dětí. Pro ty všechny vychovatelky školní 
družiny připravily bohatou zájmovou činnost s cílem, aby 
si každé dítě pro volný čas prožitý v družině našlo to své.

Věříme, že i v letošním školním roce nám bude 
spolu dobře a že  spolupráce s rodiči bude i letos stejně 
příjemná jako vloni.

Vychovatelky ŠD Hulín 

KlenotnictVí
Jana Hroníková, Poštovní ul. 728 Hulín

Přijďte si k nám vybrat

Snubní prsteny v bílém zlatě
Šperky Swarovski

Hodinky PriM – kvalita i dobrá cena
Možnost platby kreditní kartou

SILNOPROUD	•	SLABOPROUD
HroMoSVodY

Marcel KoneČný
záhlinice 26, 768 24 Hulín

Tel.:	608	509	793	•	777	202	801

e-mail: info@el-kp.cz
www.el-kp.cz
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KlUBíČKo

letní tábor na chatě Pod tesákem

Děti pod patronátem Střediska volného času 
Hulín z celého regionu, z Holešova, Kroměříže, Bystřice 
p. Hostýnem, Zdounek a dalších obcí se v červenci sešly 
na Chatě pod Tesákem. Táborová hra byla zaměřena 
na putování za hostýnskými strašidly a trpaslíky, takže 
legrace si užily až až. Celkem tam bylo šedesát dětí pod 
patronátem šesti profesionálních pedagogů

Táborový program byl opravdu bohatý. Jeden den 
přijeli mezi nás policisté s pejsky, které mají rády děti 
všech věkových kategorií. Přivezli s sebou i názorné 
ukázky, včetně všech svých pracovních nástrojů jako jsou 
pouta, neprůstřelné vesty a podobně. S dětmi si na ten 
den připravili dopravní soutěže a je třeba říci, že děti od  
1. po 5. třídu opravdu umí.

Jedno odpoledne k nám pro změnu zavítali hulínští 
dobrovolní hasiči. V osmatřicetistupňovém vedru nám 
předvedli, jak je jejich práce těžká a fyzicky náročná. 
V kompletní výstroji i v maskách si to vyzkoušely i děti 
a nezbylo jim než těmto slovům uvěřit.

Mezi návštěvami dokonce nechyběla ani skupina 
skřítků Umpalumpů z Hulína pod vedením hlavního 
Umpalumpy Markéty. Ti s dětmi strávili svůj vzácný 
umpalumpácký čas při soutěžích, hrách, ba dokonce děti 
naučili i umpalumpácký tanec. 

Hry, sportování, dovádění, maškarní ples, koupání 
v bazénu… Děti v táboře našly dokonce i poklad. Hledaly 
noční světlušky a všechny se strachem v očích posbíraly. 
V sobotu dopoledne bylo mnohým z nich do pláče, 
protože na programu dne byl odjezd domů. 
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KlUBíČKo

Klubíčko nejen pro prvňáčky

Připravme si lampiony!

Podzimní inovace

dílny pro dvě šikovné ručičky Klubíčko zaplakalo…

Ani v letošním roce 2010/2011 tomu nebude jinak a JE 
TU PRO VÁS KLUBÍČKO NEJEN PRO PRVŇÁČKY. Denní provoz 
je od 6 do 16 hodin. Doprovod ze ZŠ do ZUŠ je zajištěn. 

Máme připravenu pestrou paletu zájmových akti-
vit: výtvarných, pracovních, tanečních, tělovýchovných 
a turistických s možností využití počítačových pracoven, 
keramické dílny a kluboven. Soutěže, hry, dílny pro 2 

šikovné ruce apod. nebudou chybět ani letos. V zahradě 
je trampolína, pískoviště s průlezkami… Pořádáme také 
bohatou prázdninovou činnost. Ani o víkendech na děti 
nezapomínáme, vždyť pořádáme víkendové akce do ZOO, 
AQUAPARKU, sáňkování a podobně. 

Přihlášky a bližší informace získáte denně v SVČ nebo 
na tel./fax: 573 350 127, mobil 602 748 395.

SVČ Hulín pořádá pro rodiče s dětmi již tradiční 
podzimní procházku s lampiónem do zoologické zahrady 
v Lešné. V pátek 1. října v 16:30 hodin odjíždíme od SVČ, 
předpokládaný příjezd k SVČ je ve 21 hodin.

Na programu je prohlídka ZOO za svitu lampiónu.
O akci je každoročně velký zájem, a tak se při-

hlaste do 27. 9. 2009 osobně nebo telefonicky na čísle 
573 350 127.

na letošní podzim připravujeme novinku – 
terMÁlní lÁzně GYÖr, MaĎarSKo.

Na programu bude večerní koupání – v alkalické 
hydrogenuhličitanové vyvěrající horké vodě s vyšším 
obsahem jodidu, která tryská z hloubky 2000 metrů. 
Lázně disponují třemi termálními a pěti zážitkovými 
bazény, dále zde najdete dva tobogány, zahradu saun, 
vířivé vany, dětský bazén a hřiště. V areálu se nachází 

několik restaurací a barů.  Odjezd je 23. 10. 2010 v 10 
hodin z  hulínského náměstí.

Předpokládaný návrat po 24. hodině. Cena zájez-
du: doprava  299,- Kč, vstup do termálního koupaliště 
250,- Kč.

Přihlaste se nejpozději do 30. 9. 2010 v SVČ 
Hulín nebo na tel. čísle 573 350 127 nebo na mobilu 
602 748 395. 

V říjnu připravujeme Dílny pro 2 šikovné ruce. 
Na programu bude keramická dílna se Sašou, pedig a de-
coupage s Lucií. Říjnové dny ožijí podzimní DRAKIÁDOU, 
připravte se na soutěže v létání papírových draků, které 
si sami vyrobíme. Termíny ješte upřesníme, zveřejně-
ny budou na letácích a na www.svchulin.cz, tel./fax: 
573 350 127, mobil: 602 748 395.

Je smutné, že hned na začátku prázdnin byla v SVČ 
Hulín odcizena trampolína, která slouží všem dětem 
z Hulína. Kdo že ji ukradl? Jejich starší kamarádi. Do ob-
jektu vnikli přes veškerá zabezpečení, ale zapomněli, že 
krást se nemá, což se jim stalo osudným. 

Těsně po činu byli přistiženi hlídkou Policie ČR 
a usvědčeni.
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KlUBíČKo

rybáři i letos váleli

SoUStředění MladýcH rYBÁřŮ 1. - 6. 8. 2010

Pořadí Jméno Úlovek Počet kusů

1. Václav Kovář 61 cm 89

2. Vojtěch Alušík 57 cm 152

3. Radek Janoušek 50 cm 72

4. Adam Formánek 55 cm 21, 6 pl.

5. Zuzana Bendová
50 cm
štika

7

6. Petr Trulík 54 cm 61

7. Jan Vlček 52 cm 61

8. Václav Nedbálek 48 cm 57

9. David Hajdůšek 57 cm 49

10. Jan Pastorek 46 cm 45, 1 lín

11. Patrik Fabiánek 52 cm 42, 34 pl.

12. Miroslav Smolka 59,5 cm 41

Je statisticky dokázáno, že mladí rybáři se na svém soustředění opravdu pochlapili. Nachytali celkem 998 kusů 
ryb, z toho 917 kaprů. A jaké bylo pořadí v celotýdenní soutěži jednotlivců? Nahlédněte s námi! 

13. Martin Žák 52 cm 29, 21 pl.

14. Jan Mokroš 50 cm 28, 7 pl.

15. Vojtěch Piskoř 49 cm 27

16. Ondřej Brabec 50 cm 21

17. David Richtr 49 cm 20

18. Martin Nožička 50 cm 19, 1 sum., 1 pl.

19. Šimon Hána 45 cm 17

20. Aleš Brázdil 45 cm 16, 1 pl.

21. Tomáš Kříž 49 cm 11

22. Štěpán Řezníček 50 cm 8

23. Eliška Bendová 50 cm 7

24. Jan Smola 48 cm 7

25.
Sabina 
Martincová

51 cm 6

26. Adéla Šustková 57 cm 2
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HiStorie

Vzpomínky na řeholní sestry

Před 60 lety byly přinuceny ukončit své působení v Hulíně

Letos v září uplyne šedesát roků od doby, kdy musely 
ukončit svou bohulibou činnost v Hulíně řádové sestry sv. 
Kříže. Kdo z pamětníků by na ně rád nezavzpomínal! 

I já se v myšlenkách vracím těch šedesát let zpět 
a vybavuji si trojici žen v černých hábitech, které jsem 
každé ráno v půl šesté potkával na cestě do chrámu Páně. 
Ony putovaly ze svého řeholního domu v Kroměřížské ulici 
č. 258, dále Stojanovou ulicí (zde jsme se potkávali) přes 
náměstí do kostela sv. Václava. Tady se pravidelně účast-
nily ranní, zpívané mše svaté, kterou sloužíval v šest hodin 
ráno pan farář Páter Albert Jadrníček nebo pan kaplan.

V první lavici na evangelní straně tradičně sedáva-
la Anežka Stárková a ony tři řádové sestry hned za ní, 
v druhé lavici. Tváří v tvář jsme se potkávali při svatém 
přijímání. Já s patenou vedle kněze, ony u oltářní mřížky 
před svatostánkem. 

V roce 1946 zemřel pan katecheta P. František 
Podivínský (pohřben je na sv. Hostýně) a uvolnil se jeho 
dům na Nábřeží v Hulíně. V roce 1948 pak provinční správa 
sester dům v Kroměřížské ulici prodala místnímu koláři 
Josefu Nábělkovi a zakoupila od dědiců dům po P. Františku 
Podivínském. Sestry se tedy přestěhovaly z Kroměřížské uli-
ce do domu na Nábřeží. To už přicházely do kostela z opačné 
strany, a tak jsme se už pak potkali až v kostele.

Vrátím se ještě k jejich domu na Kroměřížské ulici. 
Byla to někdejší zemědělská usedlost. Dům byl zasazen 
do řady dalších statků a tvořil s nimi souvislou linii domů 
severní části ulice. Ve dvoře vpravo bylo zemědělské 
stavení, za dvorem velká zahrada. Na jejím konci byla 
stodola a za ní v humnech, až k železniční trati, pak ještě 
lán pole. Pro tři ženy to byla práce na celý rok.

Ta ovšem nebyla jejich hlavním posláním. Smyslem 
jejich působení byla služba Bohu a lidem. Po mši svaté 
odcházely do rodin k nemocným a působily jako ošetřo-
vatelky, často na přání místního lékaře MUDr. Ladislava 
Mechla, s nímž také spolupracovaly. I mně osobně a mým 
sourozencům se dostalo jejich péče, když nás v rodině 

postihla déletrvající choroba. V té době jsem znal sestry 
i jejich řádovými jmény, na něž si žel už dnes nemohu 
vzpomenout. Řádové sestry působily v Hulíně až do roku 
1950. Tehdejší státní moc je v tomto roce donutila jejich 
činnost v Hulíně ukončit a přinutila je také k tomu, že 
musely opustit i svůj dům v ulici Nábřeží. Město jej pak 
využívalo pro své potřeby. 

O historii působení řadových sester nechejme vyprá-
vět tu nejpovolanější – řádovou sestru P. K., jež nechce být 
jmenována. Je archivářkou kroměřížského kláštera sester 
sv. Kříže, ke kterému hulínské sestry patřily. Její vzpomínky 
přineseme v příštím Hulíňanu.

cUricUlUM Vitae 
tří řádových sester působících v Hulíně v roce 1950:

Sestra notburga Jurdová, nar. 1891 v Koutech 
u třebíče:

V Hulíně představená (1946 – 1950), květen 1951 Vid-
nava, srpen 1951 Bílá Voda, kde 25. prosince 1973 zemřela.

Sestra Vavřína dragounová, nar. 1886 ve Vrbát-
kách, okr. Prostějov:

„Své síly uplatňovala na různých místech v šicích 
kurzech pro dívky. Nejraději vzpomínala na Hulín. Toto 
místo i její obyvatelstvo jí nejvíce připomínalo domov, 
k němuž po celý svůj život lnula.“ (z nekrologu)

V Hulíně působila od roku 1941 – 1950, v září roku 
1951 stěhování do Bohosudova, v květnu 1951 do Vidnavy, 
v srpnu 1951 do Bílé Vody, kde zemřela 19. 9. 1968. Na přá-
ní příbuzných byla pohřbena ve svém rodišti.

Sestra akkursie Surá, nar. 1907 v návojné, 
ošetřovatelka:

V Hulíně od roku 1941, v roce 1950 – 1951 Bohosudov, 
domov důchodců v Teplicích v Čechách (1951 – 1955), cha-
ritní domov v Chlumci u Chabařovic (1955 – 1958). Od roku 
1958 v klášteře v Choryni, kde zemřela 5. 5. 1979.

František Rýznar 
(Pokračování příště)
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KUltUra

Kulturní klub Hulín připravuje

zVeMe VÁS na  Hulínské svatováclavské hody!

Sobota 25. září 2010 
ProStorY U letníHo Kina – KoUPaliŠtě
(v případě nepříznivého počasí v hale Kulturního klubu)
od 13 hodin během odpoledne  
Ukázka 12 dravých ptáků s povídáním 
při které si budete moct vzít dravce na ruku a vyfotogra-
fovat se s ním.
Ukázky lukostřelby s možností vyzkoušení střelby 
do trojrozměrných modelů zvířat.
Ukázky dvou speciálních vozů z rallY daKar.

nÁMěStí – letní Kino
od 13.30 do 15 hod. 
„PoHÁdKoVÉ PUtoVÁní HUlíneM“
Tradiční putování po městě plném pohádek a pohádko-
vých bytostí. Start u kašny na náměstí, cíl v Letním kině 
Hulín.  Startovné: 20,- Kč (V případě nepříznivého počasí  
bude putování zrušeno a bude v hale Kulturního klubu 
promítána pohádka.) 

letní Kino 
od 15.30 do 17 hod. 
zábavná show rÁdia ČaS
• dětská diskotéka s programem
•	 zábavné malování na obličej
•	 agility – ukázky šikovnosti různých plemen psů 
 při zdolávání nejrůznějších překážek
•	 vystoupení hulínské  taneční skupiny TRICK

od 17.30 hod. Koncert  reViVal KaBÁt  MoraVa

V 19.00 hod. rUda z oStraVY
Pod vlastním jménem Michal Kavalčík ho zná jen málo-
kdo. Populární je hlavně díky Rudovi z Ostravy, který je 
takovým všeumělem. Hraje, moderuje a zpívá. Úspěch má 
díky parodiím na známé hudební hity. Jeho posledním 
úspěšným projektem je svérázně pojatá písnička, kterou 
v originále zpívá raper Jay-Z a zpěvačka Alicia Keys. 
Hit o NewYorku Empire State of Mind přezpíval spolu 
s Martinou Pártlovou a oslavuje Ostravu.

Úterý 28. září 2010 
ProStor U KUltUrníHo KlUBU
od 8 hod.  Hodový jarmark – tradiční jarmark s medovi-
nou, koláčky, řemeslnými výrobky a kvalitním burčákem.

od 8.30 do 10 hod. V KUltUrníM KlUBU
vybírání a vyhodnocení „Hulínských hodových koláčů“.

cHrÁM SVatÉHo VÁclaVa
V 9 hod. mše svatá v kostele sv. Václava. V 10 hod. průvod 
městem od kostela sv. Václava k letnímu kinu.

letní Kino 
Oficiální zahájení – vystoupení dětského pěveckého 
sboru zVonKY, dechového souboru MoraVa, mažo-
retek KONTRASTY HULÍN, folklorního tanečního souboru 
HUlíňÁČeK.

Úterý 14. 9. Podzimní divadelní předplatné v domě 
kultury v Kroměříži
colin Higgins: Harold a MaUde uvádí Slovácké 
divadlo Uherské Hradiště
Harold a Maude se seznámí na pohřbu. On je nenapra-
vitelný pesimista, ona je obdařena překypující radostí 

ze života. Je to příběh bizarní dvojice osmnáctiletého 
mladíka a osmdesátnice. V titulní roli Maude uvidíte 
dámu, jejíž vztah k životu se od toho Maudina téměř 
neliší - vynikající herečku Květu Fialovou. Hrají: Květa 
Fialová j. h., Josef Kubáník, Anna Slezáková-Miková, 
Monika Horká, Vladimír Doskočil, Jitka Nosková a další.
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Kulturní klub Hulín připravuje

zVeMe VÁS na  Hulínské svatováclavské hody!
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Připravujeme:

Svatováclavské hody se bez oblíbené dechové hudby Hulíňané neobejdou. 

Pátek 1. 10. v 18.30 hod. - sál Kulturního klubu 
Hulín
eVa MilotoVÁ s podporou MěSta HUlína
vás zve na kulturní pořad „VeČer S MozarteM“

Není ve světové hudbě jména známějšího a slav-
nějšího, než je Wolfgang Amadeus Mozart. Tento rodák 
z rakouského Salcburku bývá považován nejen za nej-
zázračnější hudební talent, který dějiny znají, ale přímo 
za symbol hudby. Přestože žil pouhých pětatřicet roků, 
vytvořil dílo nestárnoucí, projevující trvalou a stále vzrůs-
tající hodnotu. „Západní Orfeus“, tvůrce nejkouzelnějších 
melodií, vynikajících nejen apollinskou čistotou, doko-
nalou symetričností stavby, ale i dionýskou vášnivostí, 
která se zvláště často objevuje v jeho pozdních skladbách, 
vznikajících před jeho smrtí. To vše jsou charakteristické 
rysy celého Mozartova díla. Je nezměrné, neboť bylo 
vytvářeno po celých třicet let jeho života. Své první 
skladbičky Mozart totiž vytvořil již ve věku pouhých 
pěti let. Narodil se 27. ledna 1756 v rodině znamenitého 
hudebníka, skladatele a houslisty Leopolda Mozarta, 
a proto se mu od samého počátku dostávalo kvalitního 
hudebního vzdělání. Byl jako zázračné dítě příliš často vy-

stavován na odiv nejen v rodném Rakousku, ale postupně 
i v Německu, Francii a Itálii. Tehdejší nepohodlné cestování 
se podepsalo na jeho zdraví, které bylo chatrné, a zapříči-
nilo i jeho předčasnou smrt. Zemřel 5. prosince 1791.

Přes nevalné zdraví a příliš krátký život vytvořil 
Mozart dílo obsahující přes 600 skladeb nejrůznějších fo-
rem. To také dokazuje neobyčejnou lehkost jeho tvoření. 
Mozart totiž dokázal komponovat v jakémkoliv prostředí. 
Nepotřeboval klid, samotu ani klavír jako mnoho jiných 
skladatelů. Uměl se plně soustředit na práci i v hlučné 
společnosti, kde dokonce mohla vyhrávat jiná hudba. 
Nemusel zbytečně opravovat ani pilovat jednotlivé de-
taily svých skladeb. První verze, kterou vytvořil, obvykle 
byla tou nejlepší.

Byl univerzálním talentem. Věnoval se se stejným 
úspěchem všem formám tehdejší hudby. Psal symfonie 
i koncerty, opery, komorní hudbu, klavírní skladby, a ač 
byl, jak to tehdy bylo v módě, svobodným zednářem, 
vytvořil i jedinečné chrámové skladby. Jeho opera Don 
Giovanni, spojující v sobě prvky komické i tragické, bývá 
označována za operu oper. Skvělá je i Kouzelná flétna, 
opera neuvěřitelné melodické bohatosti. Přesto tento 

KUltUrní KlUB
Od 14 do 17 hod. – hodový vláček pro děti. Nástupní 
stanice „Kulturní klub“.
Od 14 do 17 hod. – tvořivé dílny pro šikovné holky 
a kluky, budou se malovat a vyrábět krásné předměty, 
každý z nich bude originál.

letní Kino
Od 15 hod. – k tanci a poslechu zahraje dechová hudba 
HUlíňanÉ.
Od 17 hod. – vyhlášení vítěze „Hulínského hodového 
koláče“ v letním kině.

V PříPadě nePřízniVÉHo PoČaSí BUde ProGraM 
PřeSUnUt do ProStor KUltUrníHo KlUBU.
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jedinečný, ba téměř  božský umělec, zemřel v chudobě 
a byl pohřben do společného hrobu chudiny. Jeho tělesné 
pozůstatky nebyly dodnes spolehlivě identifikovány. 
O tvůrčím odkazu W. A. Mozarta však platí ono slavné 
„Nepodlehne ani ohni, ani meči.“ 
Program pořadu:
• Úvahu O tajemství přednese Mgr. František Bublan
•	 Árie, písně, dueta z díla Wolfganga Amadea Mozarta 

zpívají Eva Kývalová (soprán) a Roman Hoza (baryton) 
•	 Na fagot hraje MgA. Aleš Chutný, člen Filharmonie 

Hradec Králové
•	 Klavírní doprovod prof. Rut Janečková
•	 Součástí programu bude výstava ilustrací a přednes 

textů s mozartovskou tématikou autorky projektu Evy 
Milotové

•	 Host večera – P. Zbigniew Jan Czendlik
•	 Závěr – Křest kalendáře na rok 2011 autorů Evy 

Milotové a Zbigniewa Jana  Czendlika
 Vstupné dobrovolné

Sobota  9. 10. ve 20 hod. - sál Kulturního klubu 
KlUBoVý VeČer
Hrají kapely: VSPH, tHe KitcHen a WraŽednÉ 
eMaUzY.

Středa 13. 10.  v 9 hod. - sál Kulturního klubu
o BalYnce, doBrÉM Štěněti
KARLOVARSKÉ HUDEBNÍ DIVADLO. Hudební EKO po-
hádka. Balynka, zatoulané pohádkové štěně, zabloudí 
do Květinové ulice. Zde bydlí parta veselých kamarádů. 
Ti společně s Balynkou objeví zapomenutou zahradu, 
ve které čaruje kocour Robert. Vše by bylo pohádkově 
krásné, kdyby se kouzla nepřestala dařit, protože v za-
hradě se opět a opět objevuje nepořádek. Balynka se 
stane detektivem a záhadu vyřeší...

Čtvrtek 14. 10. v 19 hod. - sál Kulturního klubu
orGaSMUS Bez PředSUdKŮ
v podání divadla SemTamFór Slavičín
Některé věci se říkají jenom v posteli.
Fiona je žena, Diego je muž. Co se ale stane, když tito 
dva přátelé budou donuceni zůstat přes noc v mo-

telu, v pokoji s manželskou postelí? Na základě této 
okolnosti budete svědky řady komediálních, místy 
až lechtivých situací... Přese všechnu komediálnost, 
kterou Orgasmus bez předsudků nabízí, tato insce-
nace odkrývá i obecnou stránku věci, a to vztaho-
vé problémy mezi muži a ženami v současné době. 
Tato konverzační komedie získala Cenu za inscenaci 
na Valašském Křoví a Divadelním Děčíně a v rámci off-
programu byla uvedena na Jiráskově Hronově 2008.  
Autor: Diego Ruiz, Fiona Bettanini

Pozvánka za kulturou do Holešova
MUSica Holešov 2010
23. září 2010
Slavnostní zahajovací koncert, zámek, Hlavní sál
Edward Edgar: Introdukce a Allegro pro smyčce, op. 47
Felix Mendelssohn-Bartholdy: Koncert pro housle, klavír 
a smyčcový orchestr D moll
Franz Schubert: Symfonie č. 5 B dur
Pavel Šporcl – housle, Karel Košárek – klavír, zbyněk 
Müller – dirigent Filharmonie Brno.

24. září 2010
Výchovný koncert pro mládež, zámek, Hlavní Sál
Pavel Šporcl – housle a Karel Košárek – klavír.

Koncert ke 300. výročí narození Františka Xavera 
richtera, holešovského rodáka, zámek, Hlavní sál.
F. X. Richter: Sinfonia č. 1 D dur (Six simphonies op. 4)  
– NOVODOBÁ PREMIÉRA!
W. A. Mozart: Koncert pro hoboj a orchestr C dur KV 314
F. X. Richter: Koncert pro flétnu a orchestr E moll
F. X. Richter: Sinfonia č. 3 C dur (Six simphonies op. 4)  
– NOVODOBÁ PREMIÉRA!
Jana Semerádová – traveso, Xenia Löffler (Německo)  
– barokní hoboj, Václav luks – dirigent, Collegium 1704.

25. září 2010
Koncert pro děti - nádvoří zámku - zámecký park
Na koncert budou navazovat zajímavé atrakce pro ro-
diny s dětmi v zámeckém parku. Akce bude zaměřena 
na nejmenší děti (školka, 1. a 2. třída ZŠ).
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Jazzový koncert - zámek, Hudební klub
David Balakrishnan: Spider dreams / Jimi Hendrix: Gypsy 
eyes / David Balakrishnan: Waterfalls with blenders / 
Chick Corea: Senor mouse / Pat Metheny: Jaco / Gabriela 
Vermelho: Krvavé balady, V´taher libenu / Carl Fischer: 
You´ve changed / Petr Wajsar: Tee De Tee, Kukačky, 
Tuitytuityutyu song a další. Gabriela Vermelho – 
kvinton, zpěv, epoque Quartet.

26. září 2010 - dopolední matiné - zámek, Sala 
terrena. F. Liszt, B. Smetana, B. Martinů, S. Rachmaninov, 
A. Chačaturjan, G. Gershwin, Karel Košárek – klavír

Předprodej vstupenek:
MIC Holešov – tel., fax: 573 395 344, e-mail: mic@mks.
holesov.cz, web: www.holesov.info a v prodejních sítích 
TicketArt, TicketPro, TicketPortal, TicketStream

Kristýna rusinová na mistrovství Čr v teamgymu 

Kristýna Rusinová potvrdila, že je naší nejlepší gym-
nastkou v historii klubu. Jako první závodnice z Hulína 
se zúčastnila mistrovství ČR v Ostravě. Nebylo to však 
ve sportovní gymnastice, ale v teamgymech.

Teamgym je gymnastická soutěž družstev, kde se 
soutěží v akrobacii, skocích na trampolíně a celé družstvo 
cvičí pódiovou skladbu. My na družstvo nemáme dosta-
tek závodnic, proto jsme Kristýně na závěr její úspěšné 
kariéry ve sportovní gymnastice domluvili účast v team-
gymech v družstvu TJ Chropyně a TJ Sokol Kroměříž.

Kristýna nastoupila v družstvu TJ Chropyně na me-
zinárodních závodech – junior cup, které byly součástí 
M ČR. Vítěz postupoval na ME do Švédského Malmö. 
Chropyňským závodnicím potup těsně unikl. Po velmi pěk-
ných sestavách vybojovalo družstvo stříbrné medaile.

Nedělních závodů se stejné družstvo mělo zúčastnit 
za oddíl Sokola Kroměříž. To však byl administrativní 
oříšek pro pořadatele a nakonec družstvo mohlo závodit 
jen mimo soutěž, přestože si postup řádně vybojovalo 
v postupových soutěžích. I když titul mistra ČR nevyhrálo, 
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Maximum pro Vás…

PoVinnÉ rUČení
Martin tůma

Skaštická 1222 Hulín
tel.: +420 604 610 654

martintuma@xxlautomobile.cz
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Veronika Hamrlová na mistrovství Čr v Praze

Fotbalové přípravky na soustředění

Druhou naší letošní účastnicí na mistrovství ČR 
ve sportovní gymnastice v Praze byla Veronika Hamrlová. 
Bylo to po více než dvaceti letech, kdy se takového závodu 
zúčastnila  zástupkyně našeho okresu.

Mistrovství ČR ve sportovní gymnastice se usku-
tečnilo 13. června 2010 v hale Bohemians. V celé ČR 
se postupových soutěží zúčastnilo jen 48 závodnic, což 
jen dokazuje obtížnost této kategorie, kde se již závodí 

podle mezinárodních pravidel – bez podstatných úprav 
pravidel českou gymnastickou federací. Ve Zlínském 
kraji se postupových krajských přeborů zúčastnily jen dvě 
závodnice – Terezka Mrlíková, která jela na krajský přebor 
sbírat teprve zkušenosti, a Veronika Hamrlová.

V Praze závodilo 26 závodnic a Veronika měla 
na Mistrovství ČR nejnižší postupovou známku. Přesto 
nezklamala a zacvičila vše, co se lze při dvou trénincích 
týdně naučit. Konkurence trénuje denně ve specializo-
vaných tělocvičnách a některé závodnice z tréninkových 
center i denně dvoufázově. 

Veronika nastupovala jako první závodnice na ko-
berci. To se projevilo troškou trémy, kdy jsme před závo-
dem ze sestavy vyškrtly připravená dvě nová salta. Naopak 
následně na přeskoku poprvé skočila přemet s obratem 
180°. Rozhodčím tím zamotala hlavu – museli se jít po-
dívat na video, zda byl skok skočen správně. Po zhlédnutí 
videa však skok uznali jako správně skočený. Zajímavé je to 
i vzhledem k tomu, že mistryně ČR skočila jen přemet bez 
obratu… Naopak ostatní závodnice nám hodně „utekly“ 
na bradlech, jenže takové prvky, které ony předváděly, se 
v podstatě nelze v našich podmínkách naučit.

Na poslední nářadí, kladinu, nastupovala již bez 
trémy a předvedla všechny své obtížné prvky. Na svém 
prvním mistrovství obsadila 26. místo. V kategorii byla 
jednou ze tří nejmladších účastnic, a tak jí budeme držet 
palce příští dva roky, kdy ještě může v této kategorii 
startovat. Blahopřejeme!

Trenéři
Trenér úspěšné hulínské gymnastky Veroniky 

Hamrlové je na svou svěřenkyni pyšný.

Mladší a starší přípravka strávila poslední srpnový 
týden na fotbalovém soustředění na Rusavě v rekreačním 
středisku Jestřabí. Těmito řádky bychom chtěli poděkovat 
trenérům B. Vítoslavskému, J. Pecháčkovi, P. Šustalovi  
a V. Gremlicovi za super atmosféru, která nás provázela 

celý týden. Soustředění jsem se účastnila a mohu upřímně 
říci, že mi někdy páni trenéři připadali jako v úlu nepo-
sedných včeliček. Malí fotbalisté a fotbalistky byli plní 
elánu, neúnavnosti a nadšení. Každý den měli připravený 
bohatý sportovní program. Nevyhnuli jsme se ani malým  



Hulíňan     9/2010

24

SPort

Veronika Hamrlová na mistrovství Čr v Praze

Fotbalové přípravky na soustředění

Druhou naší letošní účastnicí na mistrovství ČR 
ve sportovní gymnastice v Praze byla Veronika Hamrlová. 
Bylo to po více než dvaceti letech, kdy se takového závodu 
zúčastnila  zástupkyně našeho okresu.

Mistrovství ČR ve sportovní gymnastice se usku-
tečnilo 13. června 2010 v hale Bohemians. V celé ČR 
se postupových soutěží zúčastnilo jen 48 závodnic, což 
jen dokazuje obtížnost této kategorie, kde se již závodí 

podle mezinárodních pravidel – bez podstatných úprav 
pravidel českou gymnastickou federací. Ve Zlínském 
kraji se postupových krajských přeborů zúčastnily jen dvě 
závodnice – Terezka Mrlíková, která jela na krajský přebor 
sbírat teprve zkušenosti, a Veronika Hamrlová.

V Praze závodilo 26 závodnic a Veronika měla 
na Mistrovství ČR nejnižší postupovou známku. Přesto 
nezklamala a zacvičila vše, co se lze při dvou trénincích 
týdně naučit. Konkurence trénuje denně ve specializo-
vaných tělocvičnách a některé závodnice z tréninkových 
center i denně dvoufázově. 

Veronika nastupovala jako první závodnice na ko-
berci. To se projevilo troškou trémy, kdy jsme před závo-
dem ze sestavy vyškrtly připravená dvě nová salta. Naopak 
následně na přeskoku poprvé skočila přemet s obratem 
180°. Rozhodčím tím zamotala hlavu – museli se jít po-
dívat na video, zda byl skok skočen správně. Po zhlédnutí 
videa však skok uznali jako správně skočený. Zajímavé je to 
i vzhledem k tomu, že mistryně ČR skočila jen přemet bez 
obratu… Naopak ostatní závodnice nám hodně „utekly“ 
na bradlech, jenže takové prvky, které ony předváděly, se 
v podstatě nelze v našich podmínkách naučit.

Na poslední nářadí, kladinu, nastupovala již bez 
trémy a předvedla všechny své obtížné prvky. Na svém 
prvním mistrovství obsadila 26. místo. V kategorii byla 
jednou ze tří nejmladších účastnic, a tak jí budeme držet 
palce příští dva roky, kdy ještě může v této kategorii 
startovat. Blahopřejeme!

Trenéři
Trenér úspěšné hulínské gymnastky Veroniky 

Hamrlové je na svou svěřenkyni pyšný.

Mladší a starší přípravka strávila poslední srpnový 
týden na fotbalovém soustředění na Rusavě v rekreačním 
středisku Jestřabí. Těmito řádky bychom chtěli poděkovat 
trenérům B. Vítoslavskému, J. Pecháčkovi, P. Šustalovi  
a V. Gremlicovi za super atmosféru, která nás provázela 

celý týden. Soustředění jsem se účastnila a mohu upřímně 
říci, že mi někdy páni trenéři připadali jako v úlu nepo-
sedných včeliček. Malí fotbalisté a fotbalistky byli plní 
elánu, neúnavnosti a nadšení. Každý den měli připravený 
bohatý sportovní program. Nevyhnuli jsme se ani malým  

Hulíňan     9/2010

25

SPort
oděrkám, ale v zápalu fotbalové bojovnosti jsou tyto 
menší kolize povoleny. Zajisté i děti doma vyprávěly 
zážitky z trénování, táboráku či stezky odvahy.

Děkujeme i personálu rekreačního střediska za pří-
jemné prostředí a chutné jídlo.

Na shledanou zase za rok!

Za rodiče malých fotbalistů
Martina Jetelinová

Soustředění na Rusavě partu  malých fotbalistů 
ještě více stmelilo.  >

Vítězné tažení MXM je u konce

a je dokonáno! V sobotu 14. srpna 2010 se 
v ratiboři uskutečnil poslední finálový závod 
Valaškého poháru a MtB team cyklo MXM Hulín 
opět neodjel s prázdnou. ale po pořádku. 

O týden dříve se naši bikeři snažili v Jablůnce po-
sbírat posledních pár bodů do celkového bodování. 
Jejich snaha pak byla odměněna bronzovou medailí 
pro Kačku Hudečkovou a stříbrem pro kadeta Davida 
Obdržálka. Zbytek teamu ladil formu právě na zmiňované 
finále v Ratiboři, která je známá technickou tratí  pro ty 
nejmenší a drtivými sjezdy pro ty starší.

Naší nejsledovanější kategorií byla přípravka II., 
ve které jeli souboj o vzácné kovy a vítězné poháry 
Kačka Hudečková a Tomáš Obdržálek. Za mohutného po-
vzbuzování domácího týmu, ale i spřátelených Valachů, 
oba naplnili do nich vkládané naděje, když rozdrtili 
tým z Valašského Meziříčí, který je početně i věkově 
převyšoval. Odměnou za jejich úžasnou jízdu byl pohled 
na broušené poháry nad jejich hlavami. 

Předžáci se pak snažili nezůstat pozadu a na po-
slední chvíli vylepšit celková umístění. Osamělý kadet 
David Obdržálek  pak už jen dovršil jízdou na jistotu 
sbírku trofejí, kterou letos MTB Team dovezl z Valašského 
poháru.

Děkujeme všem příznivcům cyklistiky za podporu, 
sponzorům za štědré dary  a v příští závodní sezóně 
AHOJ.

(vob)

VýSledKoVý SerViS
Valašský pohár – celkové umístění:

Přípravka ii.

Kačka Hudečková 2. místo

Tomáš Obdržálek 3. místo

Marek Letev 12. místo

Předžáci

Dalibor Hudeček 6. místo

Jakub Letev 10. místo

Tomáš Svízela 11. místo

Kadeti

David Obdržálek 2. místo

Jan Procházka 6. místo  
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První zářijový víkend se na antukových volejbalo-
vých hřištích uskutečnil v pořadí již 3. ročník volejbalo-
vého turnaje smíšených amatérských družstev.

I tentokrát se turnaj odehrál pod záštitou místosta-
rosty města Hulína Petra Poláka, o jehož pohár se tento 
turnaj hrál a který slavnostně zahájil.

Poté již deset družstev, které se tentokrát do Hulína 
sjela z Brna, Kroměříže, Chropyně, Holešova, Kostelce 
u Holešova, Morkovic, Střílek, Divok a Hulína, rozehrá-
lo za celkem příznivého počasí celodenní volejbalový 
maratón. Zápasy ve dvou pětičlenných skupinách a ná-
sledné bitvy o celkové pořadí přinesly nakonec celkové 
prvenství a místostarostův pohár družstvu Brna, které 

ve finále porazilo Chropyni. Bronzovou medaili si od nás 
odvezli hráči Morkovic, kteří porazili domácí, hostitelské 
družstvo Hulína.

Při závěrečném předání cen samozřejmě nechyběl 
místostarosta Petr Polák, který spolu s pořadateli každý 
zúčastněný tým odměnil.

Děkujeme všem zúčastněným družstvům za před-
vedené výkony, ale i všem pořadatelům, kteří se po-
díleli na přípravách a zdárném průběhu celého tur-
naje. Poděkování patří také sponzorům. Prožili jsme 
na Sokolovně příjemný sportovní den a již nyní se těšíme 
na příští ročník.

Smíšené volejbalové družstvo Hulín

turnaj o pohár místostarosty Hulína

Po zápasu. Radost z ceny.

Finálový zápas byl vítězstvím Brna.
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Sportovní hry seniorů obrazem 

Mažoretky v čele průvodu. Hostitelský Hulín.

Představitelé obcí. Obdivované mládí...

…a soutěž začíná. Do branky.



Hulíňan     9/2010

28

SPort

Sportovní hry seniorů obrazem 

Konkurence z Chropyně. Domácí v škrábání brambor válí.

Nelehký cíl. Trefa.

Strefování do plechovek. Vyhrály Kvasice – družstvo v červeném.



Hulíňan     9/2010 dnes v čísle

Srpnové Slavnosti piva v Záhlinicích se vydařily. Majitel 
pivovaru Ing. Přenosil měl přinejmenším stejnou radost 
jako občané Záhlinic, kteří spolu s ním tuto velkolepou 

akci 28. 8. připravili. Fotoreportáž uvnitř čísla.

Volejbalový turnaj „O pohár místostarosty Hulína“
 sice hulínské smíšené družstvo volejbalistů nevyhrálo, 

ale organizátoři jej připravili ke spokojenosti všech 
– domácích i hostů. Str. 26

Hulínský tým seniorů těsně před závodem. Seniorské hry 
fotoobjektivem na str. 27 - 28. 

Jak se dříve zdobily Hanačky? O výstavě v Záhlinicích 
na str. 8.
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